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De fractie heeft de volgende vragen:

Burger Belangen Roosendaal heeft armoedebestrijding hoog in het vaandel staan en heeft het 
meerdere malen aan de orde gesteld. Burger Belangen wil graag de daklozen onder de aandacht 
brengen bij het College.

Onderzoek van CBS laat zien dat sinds 2009 het aantal daklozen meer dan verdubbeld is, van nog 
geen 18.000 in 2009 naar bijna 40.000 mensen. De groep daklozen van 18 tot 30 jaar zou zelfs de 
laatste tien jaar verdrievoudigd zijn. Steeds meer Nederlanders zouden in armoede leven terwijl het 
aantal betaalbare woningen afneemt. Ook zouden er meer mensen op straat belanden doordat er 
minder bedden zijn in de geestelijke gezondheidszorg.

De brancheorganisaties luiden de klok. Volgens de Federatie opvang is de woningcrisis niet het 
nummer 1 probleem van gemeenten.

Het CBS heeft alleen cijfers over geregistreerde daklozen. Dat gaat om mensen die niet meer 
ingeschreven staan op een woonadres en slapen in de open lucht, op stations of campings, in 
portieken, fietsenstallingen, winkelcentra, auto’s, of in de nachtopvang van bijvoorbeeld het Leger des 
Heils. Tot die groep behoren ook mensen die op niet-structurele basis bij vrienden, kennissen of 
familie logeren, zonder vaste verblijfplaats.

CBS vermoed dat het werkelijke aantal daklozen veel hoger is omdat er mensen zijn die wel 
ingeschreven staan op een adres maar in de praktijk daar niet wonen en daardoor dus niet worden 
meegeteld als dakloze.

Ook de Staatssecretaris Paul Blokhuis van Volksgezondheid meldt bij NPO-radio 1 dat hij erg is 
geschrokken van de forse toename van het aantal daklozen.

Als oorzaak worden er aantal zaken aangehaald:

1. Te weinig goedkope woningen

2. Opvanglocaties zitten overvol

3. Hoog risico op afglijden

4. Geen aansluiting

Mensen belanden bijvoorbeeld in de geestelijke gezondheidszorg of in de jeugdgevangenis, maar 
daarna is er niets goeds geregeld in de aansluiting.



5. Minder plekken in psychiatrie en gevangenis

6. Vangnet bijstand onvoldoende

7. De val van de middenklasse

Burger Belangen Roosendaal heeft naar aanleiding van het onderzoek van CBS een aantal vragen 
aan het college van B&W:

1. Kan het college aangeven hoeveel daklozen Roosendaal kent en is hier sprake van een 
toename?

2. Burger Belangen Roosendaal is van mening, dat als er voldoende goedkope huurwoningen 
beschikbaar zijn, mensen minder snel dakloos zullen worden. Zijn er voldoende goedkope 
woningen in Roosendaal? Graag een toelichting.

3. Hoe zit het met de opvanglocaties (bezettingsgraad Roosendalers) en hoe is de doorstroom 
geregeld naar regulier wonen en/of andere woonvormen?

4. Wat is er geregeld voor iemand die vanuit detentie weer terugkomt naar Roosendaal?

Namens de fractie van Burger Belangen Roosendaal, 

Selda Bozkurt

Wij beantwoorden de vragen als volgt:

1. De maatschappelijke opvang heeft in het eerste half jaar van 2019 te maken gehad met 162 
aanmeldingen. De opvang heeft niet de bevoegdheid om een Basisregistratie Personen (BRP)check 
uit te voeren. Van ongeveer de helft van de cliënten is laatst ingeschreven gemeente onbekend. 
Grofweg is het beeld dat 1/3 van de dak- en thuislozen uit de gemeente Roosendaal komt. Deze 
cijfers liggen in lijn met voorgaande jaren. We hadden echter gehoopt door diverse (woon)initiatieven 
dat de druk op de opvang af zou nemen. Dit is niet het geval en bevestigd het landelijk beeld dat we 
te maken hebben met een toename. 

2. Voldoende goedkope woningen is voor spoedzoekers vaak het meest gewenste antwoord. Voor 
een groot deel van de dak- en thuislozen is het probleem complexer. Zij krijgen moeizaam een nieuwe 
kans binnen de sociale woningverhuur door bijvoorbeeld hoge huurschulden en /of verwijtbare 
uitzetting (wietplantage). Daarnaast heeft de maatschappelijke opvang te maken met een toename 
van cliënten van buitenlandse afkomst en cliënten met een bestaande Wmo/ WLZ indicatie. Onder 
deze groep bevinden zich mensen met ernstige psychiatrische problematiek al dan niet in combinatie 
met verslaving. Die groep is niet gebaat bij goedkope woningen alleen.

 3. De maatschappelijke opvang kent diverse opvanglocaties. De avond- en nachtopvang in Bergen 
op Zoom, de crisisopvang (voor o.a. gezinnen) in Roosendaal, een logeerhuis voor jongeren en 
diverse woningen verspreid over het werkgebied waar cliënten al dan niet gezamenlijk begeleid 
wonen. De maatschappelijke opvang kan naast de reguliere uitstroommogelijkheden, gebruik maken 
van de Regionale Voorrangsregeling. Deze regeling in samenwerking met diverse woningcorporaties 
zorgt ervoor dat de uitstroom bevorderd wordt en cliënten met na-begeleiding ‘sneller’ aan huisvesting 
kunnen komen. De praktijk is echter dat een aantal dak- en thuislozen niet aan de voorwaarden 
voldoet om gebruik te maken van deze regeling, bijvoorbeeld vanwege openstaande huurschulden, 
eerdere hennepteelt of het weigeren om afspraken te maken over overlast. Daarnaast zijn er 
onvoldoende mutaties zijn binnen de sociale woningbouw.



4. Nazorg na detentie is een terrein dat nog volop in ontwikkeling is. Vanuit het Zorg- en 
Veiligheidshuis ondersteunt de coördinator Na-zorg na detentie mensen die terugkeren uit detentie. 
Op dit moment richt die inspanning zich vooral op inkomen, ID-kaart en daar waar nodig begeleiding. 
De Raad van Bestuur van het Zorg- en Veiligheidshuis heeft de opdracht gegeven om tot een bredere 
aanpak te komen waarin ook huisvesting, werk en het bezoeken tijdens detentie wordt geborgd. 

Met vriendelijke groet,

Namens het college van burgemeester en wethouders,

Drs. C.F.G.R. Koenraad

Wethouder volksgezondheid en zorg


